
Příloha č.1 Otázky – polostrukturovaný rozhovor

Dobrý den,

jmenuji se Bauerová Helena, v současné době studuji Karlovu univerzitu v Praze, 

obor Veřejná politika a sociální práce a zpracovávám diplomovou práci na téma: 

Problematika nedostatku míst v mateřských školách v Ústeckém kraji a její 

souvislosti z pozice jednotlivých aktérů a úrovně vládnutí1. Ráda bych Vás 

poprosila o Váš čas, rozhovor a jeho záznam bude sloužit pouze pro studijní účely.

1. Souhlasíte s provedením rozhovoru?

2. Jmenuji se Bauerová Helena a Vy? Jaká je Vaše pracovní pozice?

3. Kolik evidujete v současné době mateřských škol ve vašem městě? Jaká je jejich 

kapacita? Je plně využita?

4. Jaký byl ve vašem městě převis nabídky nad poptávkou (kolik bylo nevyhověných 

žádostí k předškolnímu vzdělávání) v posledních třech letech? -  přijaté/nepřijaté 

děti  k  předškolnímu  vzdělávání   pro  školní  roky  2013/2014,  2012/2013, 

2011/2012?  Pokud  jste  evidovali  zvyšující  se  počty nevyhověných  žádostí  k 

předškolnímu  vzdělávání,  jak  město  reagovalo  na  tento  problém?  Současný 

počet míst v MŠ?

5.Existují ve městě alternativní formy předškolního vzdělávání? Například firemní 

školky, soukromé mateřské školy, lesnické školky? 

6. Podporuje město vznik alternativních forem předškolního vzdělávání? Popřípadě 

jakým způsobem?

7. Jak se město připravuje na vytvářený počet volných míst v mateřských školách?

8. Připravuje se město na následující kalendářní rok na základě údajů z matriky o 

1Hlavním cílem výzkumu je analýza, jak instituci mateřské školy pojímají obce jako jejich zřizovatelé, čím jsou motivována a 

ovlivňována jejich konkrétní rozhodnutí  týkající se chodu mateřské školy a jak obce požadavky výše zmíněných politik a 

aktérů reflektují.

Dílčími cíli je analýza postavení jednotlivých aktérů víceúrovňového vládnutí k řešení problematiky nedostatku míst 

v mateřských školách a identifikovat hlavní příčiny nedostatku míst v mateřských školách ve vybraných městech v Ústeckém 

kraji a porovnat participaci jednotlivých měst v řešení daného problému a jejich strategii a postupy při jeho řešení. Zároveň 

bych ráda definovala danou problematiku jako nový diskutabilní rámec pro debatu veřejné politiky zejména z pohledu lokální 

úrovně, nelehké postavení obcí při řešení dané problematiky, a deficitu komunikace a kooperace mezi státem, kraji a právě  

obcemi. 



počtu narozených dětí, které v následujícím roce dovrší věku 3 let? 

9. Evidujete v posledních třech letech stížnosti rodičů na nedostatek volných míst v 

mateřských školách, popřípadě jak tuto situaci řešíte?

10. Máte zájem o zřízení Dětské skupiny? 

11. Kde vidíte největší problém ve vytváření volných míst v mateřských školách, na 

které úrovni?

12. Má město připravenou variantu, plán, kdyby se zvyšoval počet přihlašovaných 

dětí k předškolnímu vzdělávání? 

13. Sledujete kvalitu MŠ, spokojenost rodičů? Máte k dispozici nějaké dotazníky? 

Výzkumy? Nebo tuto problematiku řeší MŠ?

14.  Jste  v  kontaktu s  ÚP, sledujete  počty evidovaných matek na Úřadu práce po 

rodičovské dovolené?

15. Na základě čeho se obec rozhoduje, jakou částku ze svého rozpočtu věnuje té či 

oné MŠ? (velikost prostorů, způsob vytápění, počty dětí ve třídách)

16.  Jakými  faktory  jsou  motivována  a  ovlivňována  rozhodnutí  obcí  při  řešení 

nedostatku míst v mateřských školách?

Děkuji  Vám  za  Váš  čas,  v  případě  zájmu  Vám  mohu  výslednou  analýzu  po 

zpracování zaslat. 

S přáním hezkého dne Bauerová Helena
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